
باز شدن مشروط 
شيوا نوروزي
      گزارش

ورزش�گاه ها و 
اماکن ورزش�ی 
خبری امیدبخش ب�رای جامعه ورزش بود، اما 
مخالفان برگزاری بازی ه�ای باقی مانده لیگ 
برتر فوتبال همچنان با تمام قوا تلاش می کنند 
تا پرونده این فصل از رقابت ها را بدون معرفی 

قهرمان ببندند.
بعد از انتشار خبر مخالفت 13 تیم لیگ برتری با 
از سرگیری مجدد بازی ها، بالا گرفتن اعتراضات 
قابل پیش بینی بود. روز گذشته رئیس جمهور خبر 
بازگشایی اماکن ورزش��ی را اعلام کرد: »برخی از 
صنوفی که ممنوع بودند، حتی در بخش های قرمز 
نیز بازگشایی می ش��وند؛ مثل آرایشگاه ها، برخی 
از ورزشگاه ها و مراکز کشوری، البته در حدی که 
تجمع نباش��د. وزارت کش��ور و وزارت بهداشت و 
درمان این را اعلام می کند، بازگشایی ما با آرامش 
و پلکانی خواهد ب��ود، اما در عین ح��ال از یاد هم 
نمی بریم که کرونا همچنان هست و ممکن است 
روزی با اوج هم روبه رو ش��ود. برای آن اوج باید از 
امروز فکر کنیم.« با اعلام این خبر باشگاه هایی که 
موافق تعطیلی کامل لیگ برتر بودند دوباره به تکاپو 

افتادند و حتی بیانیه اعتراضی هم صادر کردند.
  جلسه سرنوشت ساز

نشست امروز س��تاد کرونا می تواند ورزش ایران 
را از بلاتکلیفی خارج کند، ع��لاوه بر فوتبالی ها، 
المپیکی ها و ملی پوشان زیادی هم منتظر تصمیم 
ستاد کرونا هس��تند. تا پیش از این گفته  می شد 
پس از عادی شدن شرایط، ملی پوشان و تیم ها با 
رعایت مقررات بهداشتی می توانند تمرینات شان 
را از س��ر بگیرند. در خصوص فوتب��ال هم گفته  
می شد با شروع تمرینات از اواخر اردیبهشت ماه  
بازی های باق��ی مانده لی��گ از اواس��ط خرداد 
برگزار خواهد ش��د. رضا س��عیدی، س��خنگوی 
فدراسیون پزشکی ورزشی در گفت وگو با فارس 
در خصوص جلسه امروز ستاد کرونا اظهار داشت:  
»درخواست های مختلفی از باشگاه ها داشته ایم، 
اما این موضوع بستگی به وضعیت بیماری در کل 
کشور و نظر ستاد ملی مبارزه با کرونا دارد. اولویت 
سلامتی ورزشکاران اس��ت. ما امروز با برگزاری 
جلسه درباره تمام رش��ته های ورزشی صحبت 
می کنیم، اما معلوم نیست تصمیم قطعی درباره 

شروع لیگ فوتبال گرفته شود، یا نه.«
سهیل مهدی، سرپرست مسابقات سازمان لیگ 
هم در گفت وگو با ایلنا در مورد بازگش��ایی اماکن 
ورزشی و ورزشگاه ها گفت: »این نظر رئیس جمهور 
بوده و ما بعد از این حالا منتظر نظر رسمی ستاد 
مبارزه با کرونا خواهیم بود تا به تیم ها اعلام کنیم 
چه زمان��ی به تمرین��ات بازگردند. ه��ر زمان که 
تمرینات را آغاز کنند، به مدت سه الی چهار هفته 
زمان برای آماده س��ازی وجود خواهد داش��ت تا 

بتوانند بازی ها را بعد از آن برگزار کنند.«

  باشگاه های مخالف
اغلب باشگاه های لیگ برتری به دلیل ترس از شیوع 
کرونا بین تیم ها و همچنین جلوگیری از ضررهای 
اقتصادی خواهان لغو کامل بازی ها هستند. به غیر 
از پرسیولیس و دو باشگاه دیگر، سایرین کماکان 
با واژه »سلامتی مردم« موج س��واری می کنند تا 
بلکه از این طریق به نتیجه دلخواه ش��ان برسند و 
مدیران تراکتورسازی در این پروژه پیشتاز هستند. 
میرمعصوم س��هرابی، سرپرست باش��گاه تراکتور 
مخالفتش با شروع دوباره لیگ را اینگونه نشان داد:  
»آنها که به ادامه مسابقات لیگ نوزدهم اصرار دارند، 
آیا می دانند که حتی اگر خدایی نکرده یک بازیکن 
لیگ به ویروس کرونا مبتلا شود چه فاجعه ای رخ 
می دهد؟! آیا این موضوع را در نظر گرفته اند که به 
چه قیمتی به دنبال پیگیری لیگ هستند؟ حتی 
بس��یاری از لیگ های معتبر در سراسر جهان، در 
حال تعطیل کردن و نیمه تمام گذاشتن لیگ امسال 
کشورهای شان هستند؛ اما نمی دانم چرا برخی ها 
مصرانه به دنبال شروع تمرینات و پیگیری مسابقات 
هستند.« تراکتوری ها به این مصاحبه بسنده نکردند 
و پس از پخش صحبت ه��ای رئیس جمهور یک 
بیانیه تند و تیز هم صادر کردند: »از خودمان سؤال 
کرده ایم که هدف ما از برگزاری مسابقات فوتبال 
در کش��ورمان چه چیزی اس��ت؛ اینجا که خبری 
از اسپانس��رهای آنچنانی، حق پخش تلویزیونی، 
پیش فروش بلیت مسابقات و درآمد نیست. اینجا 
سر و ته فوتبال فقط هزینه است و تیم ها در صورت 
لغو مسابقات، نه تنها ضرر مالی نمی بینند، شاید 

وضعیت مالی شان بهتر هم شود!« 
جالب تر اینکه تراکتورس��ازان از س��ازمان لیگ 
خواس��ته اند ب��ه ج��ای نام تی��م قهرم��ان واژه 

»سلامت« نوشته شود!
البته سایر باشگاه ها هم دست کمی از تراکتورسازی 
نداشتند و آنها هم دس��ت به دامن نامه اعتراضی 
و مصاحبه ه��ای مختلف ش��دند. عل��ی امیری، 
مدیرعامل باشگاه نس��اجی در نامه ای به بهاروند، 
سرپرس��ت فدراس��یون فوتبال خواهان تعطیلی 
لیگ نوزدهم ش��د. امیری هم در نامه اش به حفظ 
سلامتی و برگزاری بازی ها با حضور تماشاگران و 
نقش آن در نشاط عمومی اشاره کرده است. سعید 
آذری، مدیرعامل فولاد خوزستان هم پیش از این 
درخواست تعطیلی کامل لیگ را داده بود: »در آن 
روزی که کسی جرئت نداشت، درخواست تعطیلی 
لیگ برتر را بدهد من از رئیس جمهور درخواست 
تعطیلی لیگ را داشتم و مثل خیلی از مدیرها نیستم 
که در طول یک هفته حرفم را تغییر دهم.« وحید 
علیپور، قائم مقام باشگاه شهرخودرو نیز برگزاری 
بازی ها را خطرناک خواند: »آنچه در مشهد وجود 
دارد، این است که این شهر هنوز به وضعیت سفید 
نرس��یده و همچنان وضعیت قرمز است و ما برای 
شروع تمرینات گروهی تیم نگران هستیم. باشگاه 
نیز مخالف برگزاری لیگ اس��ت، چراکه ش��رایط 
س��ختی وجود دارد، اما نمی دانیم اصرار برگزاری 
مسابقات از سوی سازمان لیگ به چه دلیل است، 
وقتی قرار است مسابقات را بدون تماشاگر و با ترس 

و لرز برگزار کنیم، خب چرا آن را لغو نکنیم.«

به گفته مجید جلالی، سرمربی گل گهر سیرجان 
قرار اس��ت از همه بازیکنان این تیم تس��ت کرونا 
گرفته ش��ود: »باید کم کم از بازیکنانمان تس��ت 
بگیریم تا در صورت شروع تمرینات آماده باشند. 
به بازیکنان  اعلام کرده ایم که امروز به باشگاه بیایند 
تا از آنها تست های پزشکی بگیریم. بعد از آن هم 
منتظر می مانیم تا ببینیم برای شروع تمرینات چه 
دستوری می دهند.« جمشیدی، سخنگوی باشگاه 
ذوب آهن نیز واکنش جالبی به شروع یا تعطیلی 
لیگ نشان داد: »باش��گاه ذوب آهن در 26 رشته 
ورزشی فعال است. برای این باشگاه فرقی نمی کند 
چه تصمیمی اتخاذ شود، ما تابع قانون هستیم و هر 
تصمیمی فدراسیون بگیرد به آن عمل می کنیم.«

   اطلاعیه جنجالی کانون مربیان!
در این میان موضع گیری کانون مربیان در خصوص 
سرنوشت بازی های باقی مانده لیگ و درخواست 
لغو کامل بازی ها، جنجال جدیدی در فوتبال ایران 
بپا کرده اس��ت. قضیه از این قرار است که کانون 
مربیان بدون اطلاع اعضا بیانی��ه ای صادر کرد و از 
وزیر ورزش خواست تا دیدارهای لیگ برتر برگزار 
نشود. هادی طباطبایی یکی از اعضای این کانون در 
گفت وگو با ایسنا با توجه به بیانیه منتشر شده عنوان 
کرد: »نقطه نظراتی که دوستان در کانون مربیان 
داشتند متفاوت بود. من نظرم این بود که بازی های 
تعطیل شوند یا عقب بیفتند. ما فقط در همین حد 
نظر دادیم. نمی دانم که بعضی ها در جریان بودند یا 
نبودند. چند ساعت قبل از انتشار به صورت پیامکی 

به ما گفتند کانون قرار است بیانیه بدهد.«
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سعيد احمديان

دنيا حيدري

 گرما و فشردگی مسابقات
 تیشه به ریشه فوتبال می زند

شروع مس��ابقات نیاز به بررسی دقیق روی 
شرایط فیزیکی، توانایی بازیکنان، امکانات 
موجود و همچنین شرایط آب و هوایی دارد. 
هر تیم برای رسیدن به آمادگی 75درصدی 
نیازمند یک تا دو ماه تمرین است. تمرین 
در قرنطینه خانگ��ی نمی تواند باعث حفظ 
آمادگی بدنی بازیکنان ش��ود. باید با علم و 
دانش تصمیم گیری شود تا بازیکنان به لحاظ 
بدنی، روحی و روانی آماده برگزاری مسابقات 
باشند. برگزاری مسابقات سلامت بازیکنان را به خطر می اندازد. جدا از بحث 
کرونا، با فشرده کردن رقابت ها آسیب دیدگی بازیکنان هم بیشتر می شود. 
کسی که فشار فوتبال ۹۰ دقیقه ای را نمی داند، می گوید در 5۰ روز رقابت ها 
را تمام کنید. در این شرایط اگر کسی مصدوم شود، چطور باید به بیمارستان 
مراجعه کند، وقتی تمام اماکن درمانی در خطر آلودگی قرار دارند. زندگی و 
آینده فوتبالیست ها در صورت یک برخورد شدید به خطر می افتد و ممکن 
است این اتفاق تبعات سنگینی بر زندگی هر کسی داشته باشد. علاوه بر آن 
باید ببینیم آیا با توجه به شرایط آب و هوایی ایران امکان برگزاری مسابقات 
وجود دارد یا نه. در اواخر بهار و تابس��تان دمای هوای در اکثر نقاط کشور 
به سمت گرما می رود و برخی مناطق سردسیر رو به اعتدال می روند. آیا 
می توان در این ش��رایط در استان های خوزس��تان و بوشهر مسابقه ای را 
برگزار کرد؟ گرمای هوا فشار زیادی را به بازیکنان وارد می کند. دمای هوا در 
شهرهای جنوبی شباهت زیادی به کشورهایی مانند قطر دارد. آنها هر ساله 
فوتبال شان را در این مقطع از فصل تعطیل می کنند، حتی جام جهانی هم 
از تابستان به زمستان 2۰22 منتقل شده است. ورزشگاه های ما امکانات 
ندارند و برگزاری مسابقه در گرمای هوا فشار شدیدی به فوتبالیست ها وارد 
خواهد کرد. صرفاً برای درست کردن رزومه برای مسئولان نمی توان با جان 
فوتبالیست ها بازی کرد. در این زمینه باید نظر کارشناسان بی طرف را مدنظر 
قرار داد تا لطمه ای به ورزش وارد نشود. امیدوارم مسئولان این موضوع را 
ساده نگیرند، چراکه در غیر این صورت نه تنها کمکی به پیشرفت فوتبال و 

ورزش نمی کنیم، بلکه تیشه به ریشه آن هم می زنیم.

روي جدید فوتبال را خواهید دید
زمزمه هاي شروع احتمالي لالیگا سبب شده مارکا، نشریه معتبر اسپانیایي 
با تصویري که در بالا مي بینید به استقبال این رقابت ها برود و تیتر بزند: 
»فوتبال با شیوه جدید در راه است«. گفته مي شود لالیگا برای ادامه فصل 
2۰2۰-2۰1۹ مصر است و می خواهد قدمی با احتیاط و با رعایت مسائل 
بهداشتی برای شروع فوتبال بردارد. نخست وزیر اسپانیا تأیید کرده که برای 
بازگشت فوتبال در رده بالا از امروز یک مجموعه کارهای بهداشتی الزام 
می شود. از هفته آینده باشگاه ها اجازه دارند که تمرینات خود را آغاز کنند. 
البته باید از امروز لوازم مورد نیاز برای گرفتن تست کرونا از بازیکنان و کادر 
فنی باشگاه ها فراهم شود. لالیگا هنوز تاریخ رسمی آغاز دوباره بازی ها در 
فصل 2۰2۰-2۰1۹ را مشخص نکرده و یک روز در ماه های می یا ژوئن 

)اردیبهشت یا خرداد( مورد بحث قرار گرفته است.

ولی الله صالح نيا
مربی بدنساز 

با کسب مدال دل کادر درماني را شاد مي کنیم

سلامت ورزشکاران واجب تر از هر چیزي است
اله��ام هاش��می،        تيراندازی
سرمربي تیم ملي 
تیراندازي با اشاره به اینکه سلامت ورزشکاران 
بس��یار مهم تر از مسائل دیگر اس��ت، گفت: »با 
برخی از مربیان کشورهای دیگر در ارتباط هستم 
و متوجه شدم برخی از کشورها جدیداً تمرینات 
خود را در سالن های تیراندازی شروع کرده اند. به 
هر حال منتظر تصمیم وزارت ورزش و فدراسیون 
هستیم. هر زمانی که اجازه بدهند اردوهایمان را 
ش��روع می کنیم. همه تجهیزات تیراندازی به 

همراه دستگاه شبیه س��از تیراندازی در اختیار 
تیراندازان تیم ملی قرار دارد. آنها رأس ساعت و 
به صورت آنلاین تمرینات شان را شروع می کنند. 
در طول زمان تمرین با استفاده از دستگاه های 
شبیه ساز جزئیات تمرینات آنها را رصد می کنم 
و در مورد مشکلاتی که وجود دارد همان موقع با 
هم صحبت می کنیم. خوشبختانه تمریناتمان به 
خوبی پیش می رود، لذا عجله زیادی برای شروع 
اردوی متمرک��ز نداریم، چراکه فعلًا س��لامتی 

بچه ها از همه چیز واجب تر است.«

حفظ سلامت جسمي و روحي 
فريدون حسن

      بازتاب
ورزشکاران در این برهه از زمان 
که با شیوع ویروس کرونا مجبور 
به تمرین در خانه هستند از اهمیت بالایي برخوردار است. این 
مسئله به خصوص در مورد ورزشکاران المپیکي کشورمان بیشتر 
صدق مي کند. به همین منظور فدراس��یون پزشکی ورزشی با 
همکاری کمیته ملی المپیک و به منظور تش��خیص احتمالی 
کرونا در میان ورزشکاران المپیکی اقدام به اجرای برنامه ای ویژه 

کرده است، برنامه اي با عنوان »غربالگري المپین ها«.
در این برنامه مقرر شد 52 ورزشکاري که سهمیه المپیک کسب 
کرده اند مورد آزمایش قرار گیرند. ضمن اینکه دیگر ورزشکاراني 
که در رشته هاي المپیکي فعالیت و مسابقات کسب سهمیه را در 
پیش دارند نیز غربالگري شدند. با اجراي این برنامه در مجموع، 
غربالگری میان ورزش��کاران 1۴رشته انجام ش��ده است.  رضا 
سعیدی، سخنگوی فدراسیون پزشکی ورزشی در این خصوص 

به مهر گفت: »طرح غربالگری ویژه برای تشخیص احتمالی کرونا 
برای 1۰۸ ورزشکار از رشته های المپیکی اجرا شده است. این 
ورزشکاران شامل افرادی می شوند که حضورشان در المپیک 
توکیو قطعی اس��ت یا نام شان در فهرس��ت اردوهای المپیکی 
قرار دارد. طبق پروتکل های سازمان جهانی بهداشت و وزارت 
بهداشت، آموزش و درمان پزش��کی ایران، اطلاعات مربوط به 
کرون��ا و علائم ابتلای احتمال��ی به آن را از ورزش��کار گرفتیم. 
همچنین پیگیر اطلاعات خاص ورزشی شان شامل اضافه وزن 
احتمالی، وضعیت تمرینی، مکمل های مورد استفاده، وضعیت 
تغذیه و... شدیم. بر اساس اطلاعات دریافتی در این دو زمینه، در 
مورد ورزشکار مربوط تعیین وضعیت کردیم.« با همه اینها عدم 
همکاری برخی از ورزشکاران باعث بی نتیجه ماندن اجرای برنامه 
در مورد آنها شده است. سعیدي با اشاره به این موضوع ادامه داد: 
»در مورد سایر ورزشکاران که در اجرای این طرح با ما همکاری 

لازم را داشتند هیچ نشانه مثبتی از ابتلا به کرونا دیده نشد.«

طرح غربالگري کرونایي المپین ها انجام شد

همه المپیکي ها سالمند

بانوي شگفتی ساز تکواندو زنان 
حامد قهرماني

   چهره
ایران لقب گرفته اس��ت. مهلا 
مؤمن زاده، مدال نقره مسابقات 
جهاني 2۰1۹ منچستر را در 17 سالگي کسب کرد تا شایسته 
این عنوان باشد. او که تعویق یک ساله المپیک را فرصت خوبی 
براي خود و دیگر بانوان تکواندو قلمداد مي کند حالا مي خواهد 
با کسب سهمیه و مدال در بزرگ ترین آوردگاه ورزش جهان دل 
کادر درماني و ایثارگران خط مقدم مقابله با کرونا را شاد کند: 
»به عنوان یک ورزشکار از تمامی مردم عزیزم که در طول این 
مدت تلاش کردن��د و با گوش دادن به توصیه های مس��ئولان 
همکاری لازم را برای قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا و 
ماندن در منازل خود انجام می دهند، سپاسگزارم و از 
آنها خواه��ش می کن��م همچنان با حف��ظ نکات 
بهداشتی سلامت خود و جامعه را تضمین کنند. 
از کادر پزشکی و پرستاران عزیز هم که در تمام 
روزه��ای ش��یوع وی��روس کرونا ب��ه عنوان 
مجاهدین عرصه سلامت، به طور شبانه روزی 
در خط مقدم مبارزه ب��ا این ویروس، تلاش 
خداپسندانه و خالصانه ای انجام می دهند، 
تشکر و قدردانی می کنم و این قول را به این 
عزی��زان می دهم ک��ه ورزش��کاران اعزامی به 
مسابقات آس��یایی، جهانی و المپیک نیز با کسب 
خوش رنگ تری��ن مدال ها و ش��اد ک��ردن دل این 

ایثارگران، قدردانی خود را از آنها نشان دهند.«

کرونا تصمیم می گیرد!
مخالفان و موافقان تعطیلی لیگ برتر فوتبال بر مواضع خود پافشاری می کنند

نگري   آینده 
کجاي سیستم مدیریتي ورزش ایران است؟

سیستم ورزش ایران سال هاست که گرفتار امروز است و برنامه اي براي 
فردا ندارد، کمتر مدیري را در این سیس��تم مي توانید بیابید که براي 
زیرمجموعه اش یک برنامه توس��عه چند ساله داشته باشد و همه چیز 
در کارهاي روزمره خلاصه نشود. اعتراف علیرضا دبیر گویاي همه چیز 
است؛ او روز شنبه گفت که فدراسیون کشتي حتي یک برگ برنامه هم 
به عنوان سند ندارد و نمي دانیم که به عنوان مثال در سال 2۰21 یا چند 

سال بعد، کشتي ایران باید چه جایگاهي داشته باشد و به کجا برسد.
البته تنها کش��تي نیس��ت که چنین وضعیتي دارد و این ش��رایط را در 
فدراسیون هاي مختلف و حتي وزارت ورزش و کمیته ملي المپیک هم 
مي توان مشاهده کرد. مدیراني بر سر کار هستند که آینده نگري جایی در 
برنامه هاي شان ندارد و سال هاست که مدیریت ورزش گرفتار روزمرگي 
شده اس��ت و تنها به برنامه ریزي هاي کوتاه مدت بسنده مي شود و کمتر 
فدراسیوني است که براي رسیدن به اهداف بلندمدت و دور برنامه ریزي 
داشته باشد. این در شرایطي است که در ورزش دنیا و در کشورهاي صاحب 
سبک، برنامه هاي توسعه چند ساله و حتي چندده ساله یکي از مهم ترین 
فاکتورهاي یک سیستم مدیریتي است که بر اساس هدف ها و جایگاه هایي 

که مي خواهند به آن برسند، طراحي و در مسیر اجرا قرار مي گیرد.
چنین نمونه هایي را در کشورهاي مختلف مي توان دید که براي رسیدن 
ورزش کشورشان به جایگاه مورد نظرش��ان برنامه هاي 1۰ و2۰ساله یا 
حتي بیش��تر را پیش بیني و در این مس��یر حرکت مي کنند. در چنین 
برنامه ریزي ه��اي بلندمدتي تغییر مدی��ران نیز خلل��ي در اجراي این 
برنامه هاي راهبردي که مسیر توسعه ورزش شان را مشخص کرده است، 
ایجاد نمي کند و هر مدیري که بر س��ر کار مي آید همان برنامه را ادامه 
مي دهد. البته ش��اید در زمینه جزئیات اج��را تفاوت هایي بین مدیران 
دیده شود، اما در زمینه کلیات اختلاف جایي ندارد. این هماهنگي  سبب 
مي شود اهداف بلندمدت در ورزش که مي تواند در زمینه هاي مختلف 
مانند زیرساخت ها، ورزش حرفه اي یا بخش هاي دیگر باشد در دسترس 

قرار بگیرد و یک رؤیاي دست نیافتني نباشد.
با این حال در ورزش کشورمان اهداف بلندمدت محلي از اعراب ندارد 
و اکثر مدیراني که سر کار مي آیند تنها به برنامه ریزي براي برنامه هاي 
روتین و روزانه اکتفا مي کنند و این روند سبب مي شود که به گفته رئیس 
فدراسیون کشتي، این رشته ورزشي در 5۰ سال گذشته، حتي یک برگ 
سند هم براي اینکه در آینده قرار است کشتي به کجا برسد، نداشته باشد. 
این در شرایطي است که کش��ورمان براي رسیدن به جایگاه هاي بالاتر 
در ورزش جهان در حوزه هاي مختلف به برنامه هاي بلندمدت نیاز دارد، 
برنامه هایي که براي رسیدن به اهداف مدنظر صبر و استمرار مي خواهد، 
مانند طي شدن پروسه تربیت یک قهرمان براي رسیدن به مدال المپیک 

که در کمترین حالت یک برنامه 1۰ ساله نیاز دارد.
این در ش��رایطي اس��ت که در سیس��تم مدیریتي ورزش کشورمان رو 
آمدن یک قهرمان، نه بر اس��اس یک برنامه ریزي هدفمند، بلکه بیشتر 
یک جرقه بوده اس��ت و مدیران کمترین نق��ش در تربیت یک قهرمان 
مدال آور را داش��ته اند. این مس��ئله را مي توان در حوزه ه��اي دیگر هم 
دید، مانند حوزه زیرس��اخت ها یا صاحب نفوذ ش��دن در سازمان هاي 
بین المللي و تصمیم گیرنده ورزش دنیا مثل کمیته بین المللي المپیک 
یا فدراسیون هاي جهاني، مسئله اي که ورزش کشورمان ضربات زیادي 

بابت نداشتن جایگاه در این بخش ها خورده است.
با وجود چنین خس��ارت هایي، اما ورزش در این زمینه نیز یک برنامه 
هدفمند و چند ساله براي کسب کرسي هاي بین المللي ورزشی نداشته 
و همه چیز در رایزني  و لابي هاي مقطعي خلاصه شده است. روندي که 
البته نتیجه اي نیز دربر نداشته تا با توجه به نداشتن یک برنامه هدفمند 
در این زمینه به جایگاهي که مي خواهیم نرسیم. چنین وضعیتي از عدم 
آینده نگری مدیران ورزش کشورمان سرچشمه مي گیرد که رسیدن به 
هر هدفي را فوري و در کوتاه مدت مي خواهند و براي  آنها آینده تنها در 

امروز خلاصه شده است. 
براي توسعه ورزش و رس��یدن به موفقیت هاي بیش��تر در عرصه هاي 
مختلف مانند ورزش قهرماني، زیرساخت ها، مدیریت و سلامت جامعه 
آینده نگري و برنامه هاي چند ساله توسعه باید جایگاه ویژه اي در سیستم 
مدیریتي ورزش پیدا کند و مورد توجه قرار گیرد. برنامه هایي که با رفت و 
آمد مدیران، اجراي آن متوقف نشود تا ورزش به چشم اندازي که ترسیم 
شده، برسد و مانند امروز نباشد که به گفته رئیس فدراسیون کشتي، این 
رشته ورزشي که امید اول مدال آوري کشورمان در المپیک است، حتي 

یک برگ برنامه هم برای آینده نداشته باشد.

فوتبالی ها به دنبال دور زدن کرونا
طرح برگزاری لیگ جزیره در استرالیا

هفته هاست که رقابت های فوتبال مانند سایر مسابقات ورزشی به دلیل 
شیوع کرونا تعطیل شده است. این تعطیلی در برخی کشورها به نیمه کاره 
ماندن مسابقات ختم شد، اما در برخی کشورها چون انگلیس و ایتالیا 
مسئولان به دلایل مختلفی چون بالا بردن روحیه مردم اصرار به برگزاری 
ادامه رقابت های فوتبال دارند. اصراری که پیشنهادها و راهکارهای جالب 

توجهی را برای دور زدن کرونا در پی داشته است.
  طرح عجیب رومانی

چند روز قبل بود ک��ه رومانیایی ها راهکاری پیش��نهادی ب��رای ادامه 
رقابت های لیگ فوتبال این کشور ارائه دادند، چراکه رقابت در لیگ فوتبال 
رومانی به شدت بالا بود. به نقل از آ.اس، لیگ رومانی در شرایطی به دلیل 
شیوع کرونا تعطیل شد که شش تیم برای کسب سهمیه لیگ قهرمانان 
و اروپا در یک گروه به رقابت می پرداختند و هشت تیم دیگر نیز برای فرار 
از سقوط در گروهی دیگر حضور داشتند. به همین منظور اتحادیه لیگ 
رومانی و فدراسیون فوتبال این کشور توافق کردند که برای به پایان بردن 
مسابقات فوتبال این کشور، هفته های باقی مانده از فصل 2۰-2۰1۹ در 
بندر آنتالیا در هزار کیلومتری بخارست )پایتخت رومانی( و بدون تماشاگر 
برگزار شود. البته تیم ها باید با پرواز چارتری راهی آنتالیا شوند و در حالت 
قرنطینه و با رعایت پروتکل های بهداشتی ابتدا پیش فصل را پشت سر 

بگذارند تا از ماه ژوئن بازی های هفته های باقی مانده انجام شود.
  رد پیشنهاد پرایراد و پرهزینه

البته این پیشنهاد بدون  ایراد هم نبود. تیم ها از لحاظ اقامت در هتل های 
آنتالیا با مش��کل مواجه نمی ش��دند، ام��ا به رغم دریاف��ت حق پخش 
تلویزیونی، این دریافتی نمی توانست جوابگوی هزینه های انتقال تیم ها به 
ترکیه باشد. از سوی دیگر آنتالیا تنها دو ورزشگاه در سطح حرفه ای دارد 
که بدون تردید برگزاری آن حجم از بازی ها با مشکل مواجه  می شدند. از 
طرفی هم یکی از ورزشگاه ها مشکلاتی از لحاظ تصویربرداری حرفه ای 
دارد. جدا از آن نیز گفته  می ش��د ترکیه قرار است ادامه لیگ خود را به 
آنتالیا منتقل کند، اما دست آخر مخالفت  باشگاه های این کشور با این 
طرح پرهزینه باعث منتفی شدن آن شد و گفته می شود که مسئولان 
فوتبال رومانی حالا منتظر از س��ر گیری لیگ ها در دیگر کش��ورهای 
اروپایی، به خصوص لیگ های آلمان و اتریش هستند تا با الگوبرداری از 

آنها مسابقات خود را در بخارست از سر بگیرند.
  سناریوی رومانی در دست انگلیس

پیش��نهاد برگزاری ادامه رقابت های فوتبال در کشوری دیگر، اما تنها 
از س��وی رومانیایی ها نبود که مطرح شد و حالا پیشنهادی که از سوی 
مربیان و باشگاه های رومانی بدترین سناریو خوانده شد را انگلیسی ها 

قرار است به صحنه نمایش ببرند.
وضعیت شیوع کرونا در انگلیس همچنان ش��کل حادی دارد و پایدار 
نیست. با وجود این دولتی های این کشور بر این باورند که برپایی ادامه 
رقابت های لیگ جزیره می تواند در این روزهای سخت روحیه از دست 
رفته مردم انگلیس را تقویت کند، اما برگزاری ادامه این رقابت ها با توجه 
به شیوع گسترده کرونا در انگلیس کار چندان ساده ای نیست و مطرح 
شدن از سرگیری مسابقات ناتمام فصل جاری لیگ برتر، باعث انتشار 
اخبار زیادی در هفته های اخیر شده و گمانه زنی های منابع خبری در 
مورد آینده لیگ جزیره همچنان ادام��ه دارد. در تازه ترین بحث مطرح 
شده این روزها، روزنامه سان بحث امکان انجام ادامه بازی ها در استرالیا 
را پیش کشید. این نشریه با استناد به حرف های چند کارشناس به این 
نتیجه رسیده که برگزاری مسابقات باقی مانده فصل جاری به صورت 
فشرده در استرالیا می تواند گزینه ای مناسب باشد: »با توجه به نزدیکی 
ش��رایط اقلیمی خوب، انجام بازی ها در نقاطی از استرالیا که با مشکل 
حاد کرونا مواجه نیس��تند اقدامی عقلانی است.« گزارشگر این نشریه 
همچنین در ادامه پیش��نهاد کرده در صورت ادام��ه بازی ها، می تواند 
رایزنی هایی برای ایجاد هماهنگی کامل با مقامات ورزش استرالیا انجام 

گیرد تا امکان برگزاری بازی ها در این کشور فراهم شود.
پیشنهادی که به نظر می رسد قبل از مسئولان لیگ جزیره، استرالیایی ها به 
بررسی آن پرداختند، چراکه به نقل از همین نشریه)سان( شهر پرت استرالیا 
برای میزبانی از ادامه مسابقات لیگ جزیره اعلام آمادگی کرده و در همین 
راستا مسئولان این شهر با مسئولان لیگ جزیره نیز تماس هایی داشته اند و 

آمادگی خود را برای میزبانی از تیم های انگلیسی اعلام کرده اند.

 هزینه های ازدواج یک ورزشکار 
براي آزادی زندانی مالی

بهزاد زادعلی اصغر، کاپیتان تیم ملی فوتبال نابینایان و کم بینایان که قرار 
بود چند ماه دیگر مراسم ازدواج خود را برگزار کند در یک عمل خیرخواهانه 
هزینه ازدواج خود را صرف آزاد کردن یک زندانی بدهکار کرد. وی در باره این 
عمل خیرخواهانه گفت: »به خاطر نامناسب بودن شرایط خانواده این زندانی و 
مشکلاتی که با آنها دست به گریبان بودند در شرایط کنونی با موافقت همسرم 
تصمیم گرفتیم در ماه مبارک رمضان هزینه های ازدواج خود را به آزادی این 
زندانی اختصاص دهیم تا شاید مشکلاتی را که فراروی خانواده این زندانی 
است، مرتفع کنیم. امیدوارم با این عمل خیرخواهانه مشکلات خانواده این 

زندانی را تا حدودی مرتفع کرده باشیم.«
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